

西貢區議會備忘錄
西貢區議會經濟發展委員會工作報告

西貢區議會經濟發展委員會（下稱“本委員會”）二〇〇四至〇五年度第三次會議，已於二〇〇四年八月三十一日舉行。會上討論的主要事項撮錄如下：

將軍澳是我家－社區康健共融計劃

2. 本委員會支持推行上述計劃，並建議將軍澳靈實協會主動接觸個別商業機構，切實討論合作的可能性，以求達致一個雙贏局面。至於該計劃的詳情及執行細節，則由將軍澳靈實協會負責跟進。

西貢海傍廣場懸掛招牌及燈飾事宜

3. 委員關注西貢海旁燈飾的美觀及安全問題，建議政府把現有的違例燈飾規範化，並由機電工程署負責測試和監管其安全。委員會又建議由西貢地區管理委員會成立工作小組，負責與相關的政府部門跟進西貢海傍廣場懸掛招牌及燈飾事宜。

宣傳及編輯工作小組報告

4. 委員備悉，負責為區議員拍攝照片的承辦商較早前向工作小組表示，在拍攝的過程中由於曝光不足，照片不能使用，工作小組因此已決定棄用該承辦商。此外，由於另行揀選承辦商為議員重新拍攝個人及團體照需時，西貢區議會的海報製作會延期進行。

5. 委員建議另行申請撥款，為區議會轄下委員會的委員、工作小組的成員及政府部門代表拍攝團體照。

旅遊發展工作小組報告

6. 委員備悉，民政事務總署與地政總署正就被選為“休閒垂釣”計劃的試點魚塘研究批地方式，工作小組會待研究有結果才再討論此項計劃。

7. 委員備悉，對於把大網仔路西沙酒店對開的海域規範為西沙水上活動中心，並仿效創興水上活動中心的模式，由特定的政府部門負責管理一事，秘書處已致函康樂及文化事務署和其他相關政府部門要求跟進。

促進地區就業

8. 委員備悉，關於在區內開辦二手市場的建議，由於委員會在場地、營運及專業知識等方面都面對相當程度的困難，該建議須作進一步研究。

要求在將軍澳設立就業輔導中心

9. 委員備悉，勞工處稍後會安排與委員會面，以便加強雙方溝通。秘書處待該處落實會面日期後便會作出適當安排。

10. 委員會對於在區內自行舉辦招聘博覽或招聘會的建議未能達成共識。委員普遍認為，應先行接觸各商業機構，了解它們在未來數月的招聘政策及需要，才再評估建議的可行性。

西貢賽馬會潛西洲公眾高爾夫球場的最近發展計劃

11. 委員備悉，西貢賽馬會潛西洲公眾高爾夫球場公司將在現有的南北兩個球場側面興建第三個具有十八個洞的高爾夫球場。待該球場於二〇〇七年年尾落成啓用後，該公司會動用本身的資金成立一個基金，用以培訓優秀高爾夫球手代表本港參與國際賽事，並為有志在高爾夫球行業發展的人士提供如草坪管理等教育及職業訓練機會。

西貢區議會
經濟發展委員會
二〇〇四年八月

Memorandum for Sai Kung District Council
Progress Report of the Economic Development Committee
of the Sai Kung District Council

The third meeting of the 2004-05 Sai Kung District Council (SKDC) Economic Development Committee (EDC) was held on 31 August 2004. The major issues discussed at the meeting are summarised as follows:

“We are Family – TKO Community Health and Inclusion Project”

2. The EDC supported the above project and proposed that the Haven of Hope Christian Service took the initiative to contact and have practical discussion with individual business organisations on the possibility of cooperation with the aim of achieving a win-win situation. The Haven of Hope Christian Service would follow up details of the project and its implementation.

Display of Shop Signs and Decorative Lighting in Sai Kung Hoi Pong Square

3. Members were concerned about the outlook and safety of the decorative lighting at the Sai Kung Waterfront. They proposed that the Government should regulate the existing unauthorised decorative lighting and that the Electrical and Mechanical Services Department would be responsible for testing and monitoring its safety. The EDC also proposed that the Sai Kung District Management Committee set up a working group to follow up, with relevant government departments, the display of shop signs and decorative lighting in Sai Kung Hoi Pong Square.

Report of the Working Group on Publicity and Editing

4. Members noted that the contractor hired for taking photos of district members recently informed the Working Group of the poor effect of the photos due to under-exposure in phototaking. The Working Group therefore decided to dismiss this contractor. As the selection of another contractor to take individual and group photos for district members took time, the production of SKDC posters would be postponed.

5. Members proposed to make separate funding application for taking group photos of members of committees and working groups under the SKDC as well as representatives of government departments.

Report of the Working Group on Tourism Development

6. Members noted that the Home Affairs Department and the Lands Department were studying the land grant arrangements regarding the pilot fish pond selected for the "Recreational Fishing" scheme. Only upon completion of the study would the Working Group further discuss the scheme.

7. Members noted that the Secretariat had written to the Leisure and Cultural Services Department and other relevant government departments requesting them to follow up the issue regarding designating the waters opposite the New Beach Resort Hotel on Tai Mong Tsai Road as Sai Sha Water Sports Centre and operating it in the same mode as Chong Hing Water Sports Centre, i.e. its management to be undertaken by a specific government department.

Promotion of Employment in District

8. Members noted that further study on the proposal to set up a second-hand market in the District was necessary because the EDC had difficulties with regard to venue, operation and professional knowledge.

Proposals for Local Community Economy

Request for Setting up an Employment Centre in Tseung Kwan O

9. Members noted that the Labour Department (LD) would arrange a meeting with members in due course to enhance mutual communication. The Secretariat would make appropriate arrangements after the LD had fixed the date of the meeting.

10. The EDC could not reach a consensus with regard to the proposal to organise on its own a career expo or recruitment forum in the District. Members generally opined that the EDC should contact the commercial organisations and understand their recruitment policies and needs in the coming months before assessing the feasibility of the proposal.

Latest Development Plan of Sai Kung Jockey Club Kau Sai Chau Public Golf Course

11. Members noted that the Sai Kung Jockey Club Kau Sai Chau Public Golf Course Company would build the third 18-hole golf course beside the existing south

and north courses. Upon the completion and opening of the course in 2007, the Company would draw on its own capital to set up a fund for training outstanding golfers to represent Hong Kong in international competitions and providing education and vocational training opportunities, for example turfgrass management, to those who had aspirations to advance in the golf career.

Economic Development Committee
Sai Kung District Council
August 2004